
 
 
 
 

Överföring av aktier i Oy KristinaMedi Ab 
  
Ägarstyrningssektionen 14.05.2025 § 37 
ÖVPH/2511/00.01.06/2025       

Beredare Jakobsson-Pada Linda 
Tilläggsuppgifter: telefonnummer: 040 649 2883, fornamn.efternamn@ovph.fi 

Lagen om genomförande av reformen av social- och hälsovården och räddningsväsendet 
och om införande av den lagstiftning som gäller reformen stadgar i § 23 ” Aktierna i ett 
aktiebolag som kommunen äger för ordnande eller produktion av social- och 
hälsovårdstjänster övergår till välfärdsområdet, förutsatt att bolagets faktiska huvudsakliga 
verksamhet är produktion av social- och hälsovårdstjänster”. Utgående från detta beslöt 
Kristinestad i december 2022 att staden överför 1800 aktier i Oy KristinaMedi ab till 
Österbottens välfärdsområde. Oy KristinaMedi Ab tillhandahåller läkarmottagning, 
dagkirurgi och företagshälsovård, verksamheten drivs i f.d. Bottenhavets sjukhus lokaler. 
Verksamhetsorten är Kristinestad. 

Kristinamedi Ab var ett par månader efter överföringen i kontakt med Österbottens 
Välfärdsområde för bekräftelse av mottagandet av aktierna. Ärendet behandlades i 
Ägarstyrningssektionen inom Österbottens Välfärdsområde 22.2.2023 och det 
återremitterades till behandling. Efter detta använde KristinaMedi Ab den 
inlösningsparagraf som finns i deras bolagsordning. Bolagets tolkning har varit att 
bolagsordningen och aktiebolagslagen har företräde före lagen om genomförande av 
reformen av social- och hälsovården och räddningsväsendet och om införande av den 
lagstiftning som gäller reformen. I och med detta har övriga aktieägare i bolaget valt att 
lösa in de aktier som Kristinestad överfört och välfärdsområdet äger inga aktier i 
KristinaMedi Ab. 

Sakkunniga vid Hyvil har muntligen bedömt att välfärdsområdeslagstiftningen är entydig 
och aktierna överlåts enligt denna när det gäller ett företag vars huvudbransch är social- 
och hälsovård. Bolaget har å sin sida den åsikten att bolagsordningen och 
aktiebolagslagen fortsättningsvis har företräde i tolkningen av lagstiftningen. 

Ägarstyrningssektionen har vid några sammanträden under 2024 under § Övriga ärenden 
diskuterat processen kring överföringen av aktier från Kristinestad till Österbottens 
välfärdsområde som gjordes i och med att välfärdsområdena inledde sin verksamhet. 
Något formellt beslut om att inleda en juridisk process i ärendet har inte fattats. 

 

Förvaltningsdirektör Jakobsson-Pada Linda 
föreslår att ägarstyrningssektionen tar del av aktuell information vid mötet och därefter 
fattar beslut om eventuella åtgärder i ärendet. 

Beslut: 
Ägarstyrningssektionen samt områdesstyrelsen tar slutlig ställning till ärendet efter att ha 
fått ett skriftligt utlåtande av Hyvil Oy. 
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